
Protokół Nr XXX/13

z XXX sesji Rady Miasta Piły odbytej w dniu 26 lutego 2013 roku 

w sali widowiskowej Młodzieżowego Domu Kultury w Pile ul. Okrzei 9

(czas trwania od godz. 12.00 do 17.25)

Obrady XXX sesji Rady Miasta Piły otworzył Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela 

stwierdzając  quorum,  obecnych  22  radnych,  w  trakcie  obrad  przybył  radny  Janusz  Kubiak, 

obecnych 23 radnych – lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Piły powitał przybyłych gości – lista obecności stanowi załącznik 

do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela  wnioskował o wprowadzenie następujących 

projektów uchwał w sprawach:

– wyrażenia  woli  ustanowienia  św.  Jana  Ewangelisty  i  Jana  Chrzciciela  Patronami 

Miasta Piły,

– nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta Piły,

oraz, zgodnie z pismem Prezydenta Miasta Piły z dnia 25 lutego 2013 roku, 

– projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań związanych 

z uczestnictwem w projekcie o nazwie”Utworzenie Regionalnego Ośrodka Radioterapii 

na terenie wydzielonym ze Szpitala Specjalistycznego im. Stanisława Staszica w Pile w 

ramach  struktury  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej 

Wielkopolskiego Centrum Onkologii” i wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z 

Województwem Wielkopolskim, a Powiatem Pilskim, Szpitalem Specjalistycznym w 

Pile im. Stanisława Staszica i Wielkopolskim Centrum Onkologii im. M. Skłodowskiej 

– Curie w sprawie wspólnej realizacji projektu. 

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  woli  ustanowienia  św.  Jana  Ewangelisty  i  Jana 

Chrzciciela Patronami Miasta Piły został przyjęty jednogłośnie – pkt. 3a – druk nr 516.

Za przyjęciem projektu uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta Piły 

opowiedziało się 16 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu – pkt 3b – druk nr 515.



Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zaciągnięcie  zobowiązań  związanych  z 

uczestnictwem  w  projekcie  o  nazwie”Utworzenie  Regionalnego  Ośrodka  Radioterapii  na 

terenie wydzielonym ze Szpitala Specjalistycznego im. Stanisława Staszica w Pile w ramach 

struktury Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Wielkopolskiego Centrum 

Onkologii” i wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Województwem Wielkopolskim, a 

Powiatem  Pilskim,  Szpitalem  Specjalistycznym  w  Pile  im.  Stanisława  Staszica  i 

Wielkopolskim  Centrum  Onkologii  im.  M.  Skłodowskiej  –  Curie  w  sprawie  wspólnej 

realizacji projektu został przyjęty jednogłośnie – pkt. 15 – druk nr 514.

Porządek obrad przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy 

XXIX a XXX sesją Rady Miasta Piły – druk nr 500.

3.  Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły – druk nr 509.

3a. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli ustanowienia św. Jana Ewangelisty i Jana 

Chrzciciela Patronami Miasta Piły – druk nr 516.

3b. Projekt uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta Piły – druk nr 

515.

4.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  udzielenie  w  roku  2013  pomocy 

finansowej dla samorządu Województwa Wielkopolskiego na zadania w zakresie obsługi 

bibliotecznej i edukacji regionalnej oraz zawarcie stosownych umów – druk nr 501.

5.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  udzielenie  w  roku  2013  pomocy 

finansowej  dla  samorządu  Powiatu  Pilskiego  na  zadania  w  zakresie  upowszechniania  i 

edukacji plastycznej oraz zawarcie stosownej umowy – druk nr 502.

6. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Piły na obszarze parku miejskiego – druk nr 503.

7. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Piły na obszarze wyspy – druk nr 504.

8. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Piły w rejonie ulic Różyckiego i O. Maksymiliana Kolbe – druk nr 505.
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9. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr LI/623/10 Rady Miasta Piły z dnia 31 sierpnia 

2010 r. w sprawie Statutu Osiedla Górne – druk nr 508.

10. Projekt uchwały w sprawie nabycia do zasobów Gminy Piła nieruchomości gruntowych 

stanowiących własność osoby fizycznej położonych w rejonie ulic Zamiejskiej i Wiśniowej 

w Pile – druk nr 506.

11. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na 

lata 2013-2022 – druk nr 510.

12. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2013 rok -- druk nr 511.

13.  Projekt  uchwały  w  sprawie  uchylenia  uchwały  w  sprawie  zasad  gospodarowania 

lokalami użytkowymi w budynkach administrowanych przez Miejskiej Zakład Gospodarki 

Mieszkaniowej – druk nr 512.

14. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia przez Gminę Piła do realizacji 

projektu przeciwdziałania wykluczeniu cyfrowemu na terenie miasta Piły – druk nr 513.

15. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań związanych z 

uczestnictwem w projekcie o nazwie „Utworzenie Regionalnego Ośrodka Radioterapii na 

terenie wydzielonym ze Szpitala Specjalistycznego im. Stanisława Staszica w Pile w ramach 

struktury  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  Wielkopolskiego 

Centrum  Onkologii”  i  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  z  Województwem 

Wielkopolskim,  a  Powiatem Pilskim,  Szpitalem Specjalistycznym w Pile  im.  Stanisława 

Staszica  i  Wielkopolskim  Centrum  Onkologii  im.  M.  Skłodowskiej  -  Curie  w  sprawie 

wspólnej realizacji projektu – druk nr 514.

16. Informacja Prezydenta Miasta Piły o zgłoszonych w 2012 roku żądaniach, o których 

mowa w art. 36 ust. 1-3 i ust. 5, i wydanych decyzjach, o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7 

ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym – druk nr 

507.

17. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych – druk nr 498.

18. Wolne głosy, wnioski i informacje.

19. Zamknięcie obrad. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  przedstawił  informację  w  sprawie 

protokołu z obrad XXIX sesji Rady Miasta Piły – informacja stanowi załącznik do protokołu.
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Protokół z XXIX sesji został przyjęty jednogłośnie, bez odczytania.

Ad. 2.

Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy 

XXIX a XXX sesją Rady Miasta Piły została przyjęta bez uwag – druk nr 500.

Ad. 3.

W sprawie „Sprawozdania Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły  (druk nr 509) głos zabrali 

radni  prosząc  o  dodatkowe  informacje  w  następujących  punktach:  Małgorzata  Karwacka  i 

Mieczysław Karpiński– 55, Maria Miler – 12, Paweł Dahlke – 36, Teresa Kasior, Wiesława Sztaba 

– 44, Marian Barełkowski - 1

Dodatkowych informacji udzielił Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m. in. stwierdzając:

– spotkanie z Prezydentem Rzeczypospolitej Polskiej miało miejsce w dosyć wąskim gronie 

wielkopolskich  samorządowców,  dotyczyło  dwóch  kwestii  –  rozwój  Wielkopolski, 

finansowanie, nowa stratega oraz zmiany w ustawach samorządowych, które są zmianami 

bardzo daleko idącymi, była to okazja, by zapoznać się ze stanowiskiem prezydenta,

– finansowanie z Urzędu Marszałkowskiego kultury to temat, który udało się rozpocząć, w 

pozostałych  miastach,  byłych  wojewódzkich,  obiekty  pozostały  we  władaniu  Urzędu 

Marszałkowskiego,  Urząd  Marszałkowski  przekazuje  wielomilionowe  kwoty,  od  lat,  na 

utrzymanie tych jednostek, RCK jest naszą miejską jednostką i do tej pory utrzymywaliśmy 

budynek i wszystko, co się tam działo, z własnych środków, rozpoczęliśmy starania, by po 

raz pierwszy na stałe pojawiła się pozycja w budżecie Województwa Wielkopolskiego, która 

dawałaby pieniądze na przedsięwzięcia finansowane tutaj, te pieniądze odciążą nasz budżet, 

a dodadzą przedsięwzięć, które będą realizowane na terenie miasta, mam nadzieję, że ta pula 

pieniędzy będzie rosła,  będzie na stałe  wpisana,  to wyrównywanie nie  może nastąpić  w 

jednym roku, powinna być taka tendencja, że jednostki, które są na terenie byłych miast 

wojewódzkich,  mogłyby  przejść  pod  władanie,  podobnie  jak  ma  to  miejsce  w  Pile, 

prezydentów miast, a pieniądze dałyby szanse na finansowanie kultury,

– co do dworca, jesteśmy na bardzo daleko zaawansowanym etapie projektowym, prowadzone 
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są spotkania, to w którym uczestniczyłem dotyczyło rozmów z przyszłymi najemcami, by 

projektant  tak  ustawiał  ściany,  otwory  wejściowe,  drzwi,  okna  by  można  było  bez 

komplikacji projekt wdrożyć w życie, jeżeli nie nastąpi coś nieprzewidzianego, to liczymy, 

że w tym roku jest początek prac, a w przyszłym zakończenie. 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna m. in. stwierdziła:

zobowiązanie do pokrycia kosztów wyceny lokalu mieszkalnego w przypadku sprzedaży lokalu na 

rzecz  dotychczasowego  najemcy  wynika  bezpośrednio  z  zapisu  protokołu  uzgodnień,  który 

zawierany jest pomiędzy Gminą Piła,  a potencjalnym nabywcą nieruchomości,  zapisy protokołu 

uzgodnień  przenoszone  są  do  aktu  notarialnego,  podstawą  do  naliczenia  tych  kosztów  jest 

oświadczenie, które składa najemca nieruchomości o zobowiązaniu się do pokrycia tych kosztów.

Radny Paweł Dahlke zapytał, jaka to kwota, czy procent dofinansowania.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski odpowiedział, że jest to 200 tys. zł i za te 200 tys. kupowana 

jest usługa, ale płatność jest z pieniędzy Marszałka. 

Radny Zbigniew Kosmatka,  powracając do umowy z Urzędem Marszałkowskim stwierdził,  że 

pozostałe  byłe  ośrodki  wojewódzkie  posiadały  centra,  które  finansowane  były  przez  Urząd 

Marszałkowski,  poza  Piłą,  która  różniła  się  od  pozostałych  ośrodków tym,  że  na  początku  lat 

dziewięćdziesiątych  ówczesny  wojewoda  podjął  decyzję  o  likwidacji  Wojewódzkiego  Ośrodka 

Kultury w Pile,  po jego likwidacji  kilka osób trafiło  do Pilskiego Domu Kultury posiadając w 

zakresie czynności instruktarz dla ośrodków kultury w poszczególnych gminach. 

Prezydent Piotr Głowski m. in. stwierdził:

– nie  szukałem winnego,  ani  nie  mówiłem o  sytuacji  tu  w mieście,  uważam,  że  sytuacja 

nierównego podziału środków jest w województwie, a nie w Pile,

– w  tym  roku  licytacja  odbyła  się  ponownie,  wygrała  Firma  Apartamenty,  program  jest 

przygotowany,

– co do konserwatora zabytków – jest  to  wyjątkowo trudny projekt  ze  względu na  wielu 

właścicieli  oraz  zabytkowy charakter  dworca,  współpraca  jest  bardzo dobra,  największy 
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problem, to  współpraca w samej grupie PKP,  przez długi  czas trwały ustalenia,  główny 

inwestor jest wyłoniony i on przejmie obowiązki na terenie pozostałych terenów np. wejścia 

od strony miasta, musi dojść do zgody, wszyscy muszą się dogadać, bo inaczej nie ma to  

sensu, wydaje się, że jest to na takim etapie przygotowań, że wszyscy wiedzą, że nie ma 

innego wyjścia, od strony konserwatorskiej nie natrafiliśmy na żaden problem.

Ad. 3a.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  woli  ustanowienia  św.  Jana  Ewangelisty  i  Jana 

Chrzciciela  Patronami  Miasta  Piły  przedstawił  Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał 

Zdzierela  (druk nr 516) oraz historyk Roman Chwaliszewski – wystąpienie stanowi załącznik do 

protokołu.

Radny Zbigniew Kosmatka wyraził żal, że tego typu ważne uchwały, jak ta, procedowana w tej 

chwili, jak i kolejna w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa, są wprowadzane takim trybem. 

Stwierdził,  że  pewne  wydarzenia  wymagają  ukazania  pełnej  prawdy  obiektywnej  o  losach  tej 

świątyni, czy ruin świątyni i dlatego przyjmuje tę propozycję. Przypomniał, że już kilka miesięcy 

temu, na spotkaniu Komitetu 500 – lecia, były sugestie m. in. tego rodzaju propozycji z okazji 500 

–  lecia.  Poinformował,  że  będzie  głosował  za  tą  uchwała,  ale  .niechciałby,  aby w przyszłości 

dochodziło do tego typu sytuacji, że ważne dla społeczności lokalnej sprawy, wprowadzane są w 

trybie nieprzystającym wadze tego, co będzie podejmowane. 

Radna Wiesława Sztaba dołączyła się do słów przedmówcy stwierdzając, że nie tło historyczne, 

ale sposób procedowania jest nie do zaakceptowania. Uznała, że te dwa projekty uchwał należało 

procedować inaczej, dając szansę radnym na komisjach wypowiedzenia się. Oświadczyła, że będzie 

głosowała  za  tłem historycznym tej  uchwały,  chociaż  nie  jest  to  właściwy tryb  przyjmowania 

ważnych uchwał. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  poinformował,  że  pod  koniec  ubiegłego 

tygodnia Dekanat Pilski zwrócił  się z prośbą, by władze Piły zajęły się tym tematem. Istotnym 

będzie tu wynik głosowania. Zaproponowany tryb wynika z okoliczności, w których przychodzi się 

radzie z tym tematem zetknąć.
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Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXX/389/13 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 3b.

Projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  Honorowego  Obywatelstwa  Miasta  Piły  przedstawił 

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela (druk nr 515).

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, iż na posiedzeniu w dniu 25 lutego 2013 r. Kapituła 

w składzie Przewodniczący Rady Miasta Rafał Zdzierela,  Prezydent Miasta Piły Piotr  Głowski, 

Sekretarz Gminy Roman Szarzyński, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław 

Karpiński,  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Muchewicz,  Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski, Przewodniczący Klubu Radnych „Razem dla Piły” 

Paweł  Dahlke,  Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Paweł  Jarczak,  Wiceprzewodniczący  Rady 

Miasta i Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość Janusz Kubiak zaopiniowała pozytywnie wniosek 

Prezydenta Miasta Piły Piotra Głowskiego o nadanie Honorowego Obywatela Miasta Piły Panu 

Bronisławowi Komorowskiemu, Prezydentowi Rzeczypospolitej Polskiej.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m .in. stwierdził:

powinienem zacząć od wyjaśnienia, przeprosin za ten tryb, uważam, że tempo jest zawsze takim 

elementem,  który może powodować dyskomfort  u  pewnych osób i  tak  też  było.  Okoliczności,  

podobne  jak  w poprzednim projekcie  uchwały,  który państwo  przyjęliście.  Możemy rozpocząć 

dyskusję  na  temat  trybu,  ale  jest  pytanie,  czy  podejmiemy  tą  decyzję  w  związku  z  takimi 

okolicznościami czasu.  Przed chwilą  dyskusja  nie toczyła się,  czy nadać,  tylko na temat trybu. 

Podobnie sytuacja ma się z wnioskiem, z którym zwróciłem się w tak dosyć późnym terminie z tego 

względu,  że  rzecz  dotyczy historii,  która  nie  przydarza  się  na co  dzień  i  w której  nie  zawsze 

wszystko od nas zależy. Nie zawsze zależy od nas moment, w którym otrzymamy zgodę głowy 

państwa na przyjęcie honorowego obywatelstwa. Mając nawet ustne przyrzeczenia, rozmowy, wiele 

innych sytuacji,  które potwierdzały,  że tak się  zdarzy,  nie  mogłem przedstawić,  gdy ktoś sobie 

zażyczy, nie mając takiego dokumentu. Mając tak mało czasu, w takim trybie działaliśmy. Mam 

nadzieję,  że  wszyscy państwo rozumiecie,  że  dotykamy sprawy bardzo delikatnej,  starałem się 

znaleźć ilość podobnych historii, które zdarzyły się w ciągu ostatniego czasu i kadencji Prezydenta 

Rzeczypospolitej, trafiłem na jedną. Oznacza to, że jest to dobro mocno reglamentowane i możemy 

sobie wyobrazić, że takich wniosków wpływają pewnie setki i jesteśmy gdzieś w bardzo dobrym 
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momencie. Dzisiaj czytam, że „trafią dwa projekty uchwał, które według ich pomysłodawców mają 

przydać  miastu  prestiżu  i  ciekawe  jak  zostaną  uzasadnione”  pisze  autor.  Myślę,  że  warto 

odpowiedzieć  autorowi,  że  czasami  są  takie  sytuacje  w  życiu,  w  których  nie  trzeba  za  dużo 

udowadniać  i  za  wiele  uzasadniać.  To  jedna  z  takich,  szczególnie  po  krótkim wykładzie  pana 

Romana  Chwaliszewskiego.  Staramy się  nauczyć  dzieci  szacunku  do  państwa,  do  symboli,  do 

najważniejszych osób w państwie już w pierwszej klasie szkoły podstawowej i wydawałoby się , że 

nie należy szczególnie uzasadniać, że taki szacunek należy się osobie, która przewodniczy prawie 

40 milionowemu narodowi. Człowiek, który pojawiał się na naszych ulicach, mogliśmy go spotkać, 

był wśród nas, pracował, zostaje najpierw Marszałkiem Sejmu Rzeczypospolitej,  a następnie, w 

demokratycznych wyborach, bezpośrednio przez całe państwo, wybrany na głowę tak dużego kraju. 

Wydaje  się,  że  to  jest  wystarczająca  rekomendacja,  a  jeżeli  dodamy  do  tego  to  szczególne 

powiązanie,  które  urzędujący  prezydent  ma  z  Piłą,  że  faktycznie  swoją  karierę  zawodową, 

polityczną na gruncie krajowym rozpoczynał tutaj, że druga kadencja sejmu, to jest czas, którym 

był tu związany, to jest ten element, który go bardzo emocjonalnie z Piłą łączy, wielokrotnie to 

powtarzał.  Chciałem przypomnieć,  że Bronisław Komorowski  urodził  się  4  czerwca 1952 r.  w 

rodzinie inteligenckiej, o silnych tradycjach ziemiańskich, niepodległościowych, ukończył Liceum 

Ogólnokształcące  w  Warszawie,  Wydział  Historyczny  Uniwersytetu  Warszawskiego,  był 

działaczem  opozycji  antykomunistycznej,  parlamentarzystą,  Ministrem  Obrony  Narodowej, 

Marszałkiem  Sejmu.  Jeżeli  państwo  uznacie,  że  będzie  to  dobry  honorowy  obywatel,  to 

odpowiednia  laudacja  odbędzie  się  w momencie,  gdy będziemy odbywali  sesję  nadzwyczajną. 

Chciałem dzisiaj  dodać,  że  nadanie  tytułu  Panu Bronisławowi  Komorowskiemu,  urzędującemu 

Prezydentowi, w roku jubileuszu, będzie dla miasta zaszczytem i wyjątkowym wydarzeniem, które 

zapisze się w naszej historii. 

Radny Marian Barełkowski  zapytał,  czy na  sesji  w dniu  4  marca  br.  można się  spodziewać 

obecności Prezydenta. 

Radny Tomasz Pochylski odczytał oświadczenie Stowarzyszenia „Porozumienie Samorządowe” w 

sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Piły Panu Bronisławowi Komorowskiemu – 

oświadczenie stanowi załącznik do protokołu.
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Radny Zbigniew Kosmatka 

– odnosząc się do wypowiedzi prezydenta „że obywatelstwo będzie przyznane, a nie będzie 

przyjęte” stwierdził,  że każdy pomysł nadania honorowego obywatelstwa wymaga m. in. 

uzyskania zgody,

– porównując  poprzednią  uchwałę  i  obecnie  procedowaną  stwierdził,  że  znowu  został 

zastosowany nadzwyczajny tryb i jeśli w poprzednim przypadku można było uznać rację, bo 

procedowanie nie jest określone szczególnym regulaminem, to w przypadku honorowego 

obywatelstwa funkcjonuje regulamin, przyjęty przez radę 26 maja 2012 r , w którym określa 

się wymogi w zakresie procedowania, m. in. mówi się o tym, że z uwagi na wagę tej decyzji  

będzie  ona  podejmowana  raz  w  kadencji,  a  wniosek  należy  złożyć  do  końca  stycznia 

ostatniego roku kadencji,  a więc do końca stycznia należało zebrać wszystkie  wnioski i 

dokumenty,  które  związane  są  ze  złożeniem  wniosku,  z  udzielonej  przez  prezydenta 

informacji wynika, że zgodę na kandydowanie uzyskano w ostatnich dniach, a nie wcześniej 

i w związku z tym nie można było złożyć w odpowiednim terminie wniosku,

– skrytykował wprowadzenie do regulaminu zapisu dotyczącego Kapituły,  która podejmuje 

decyzje w trybie niejawnym, które stają się dyspozycją dla radnych,

– przypomniał,  że  rok  temu  oponował  przeciwko  przyjęciu  tego  regulaminu,  ale  by  nie 

stwarzać wrażenia, że jest przeciwny nadaniu Honorowego Obywatelstwa dla Prezydenta 

Komorowskiego,  nie  będzie  brał  udziału  w  głosowaniu  ponieważ  ten  regulamin  jest 

niezgodny z ustawą samorządową,

– zwrócił uwagę, że na oficjalnej stronie Urzędu, gdzie zamieszczeni są Honorowi Obywatele, 

w dalszym ciągu zamieszczony jest regulamin z 1998 r. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela stwierdził,  że  wniosek spełnia  wszystkie 

wymogi regulaminu, a zapisy § 3 ust. 5 również zostały spełnione ponieważ wniosek został złożony 

w  ubiegły  piątek,  a  więc  miało  to  miejsce  do  końca  stycznia  ostatniego  roku  kadencji 

samorządowej. Wzorem innych miast rada przyjęła propozycję Kapituły, by na jej posiedzeniu takie 

głosy mogły zostać uzewnętrznione, a do rady trafiały te wnioski, te kandydatury, co do których jest 

duże prawdopodobieństwo, iż zostaną przez radę zaakceptowane. Chodzi o to, by nie dochodziło do 

takich sytuacji, że jakaś kandydatura zostanie najpierw ogłoszona, a później na sesji trwa publiczna 

dyskusja, czy ktoś jest godzien być obdarzony takim tytułem. 
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Radny Zbigniew Kosmatka oświadczył, iż nie odnosił się do osoby, lecz procedury. 

Radna  Wiesława  Sztaba  przychyliła  się  do  wypowiedzi  przedmówcy,  wyraziła  sprzeciw 

przeciwko  takiemu  procedowaniu  uchwały.  Stwierdziła,  że  ma  wielki  szacunek  do  urzędu 

prezydenta  państwa,  do  Prezydenta  Komorowskiego,  ale  Piła,  z  okazji  500-lecia,  miała  szansę 

wcześniej to uzgodnić i dziś nie byłoby tej dyskusji, nie pokłoniono się ludziom, którzy zasłużyliby 

na miano spektakularnego honorowego obywatela miasta na 500 - lecie.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski wyraził zdziwienie, że 

debatując nad tak ważną uchwałą,  wraca się do przeszłości,  do uchwalonego w ubiegłym roku 

regulaminu. Przypomniał, że jest to dokument obowiązujący, a przedłożony wniosek trybowi nie 

uchybił.  Uznał,  że  byłoby  wskazane,  by  debata  na  ten  temat  odbyła  się  wcześniej,  ale  były 

szczególne okoliczności, że tak się nie stało. Zwrócił uwagę na to, że jest to rok wyjątkowy w 

historii tego miasta, rok obchodów 500 - lecia i zaszczytem dla tego miasta jest to, że tak znacząca 

postać w naszym państwie może zgodzić się na przyjęcie honorowego obywatelstwa, w przypadku 

akceptacji  rady.  Stwierdził,  iż  jest  przeświadczony,  że  pierwszy  obywatel  naszego  państwa 

wystarczająco  dużo  śladów zostawił  w naszym mieście,  by rada  podjęła  właściwą decyzję.  W 

historii kraju podejmowano w różnych miastach, różne decyzje, niejednokrotnie były to decyzje 

związane z osobami bardzo godnymi, które były w tym mieście, w tym konkretnym przypadku ten 

ślad jest daleko bardziej zauważalny.

Radny Paweł  Dahlke stwierdził  że  w  trakcie  przyznawania  honorowego  obywatelstwa  należy 

zachować szczególną ostrożność w wypowiedziach i wzorem lat poprzednich należałoby bardziej 

skupić się na uzasadnieniu i rozwianiu wątpliwości, jeżeli takie się pojawiają, a nie na polemice. 

Prezydent Miasta Piotr Głowski,  odnosząc się do dyskusji dotyczącej procedury przyznawania 

honorowego obywatelstwa wyjaśnił,  że  jeśli  jest  napisane,  że  wniosek należy złożyć  do  końca 

stycznia ostatniego roku kadencji samorządowej, ale wcześniej jest napisane, że przyznaje się raz 

podczas kadencji, to oznacza, że można przyznać ten wniosek podczas pierwszego roku kadencji, 

drugiego, trzeciego i nie później niż do końca stycznia ostatniego roku kadencji. Intencją było to, 

żeby nie zdarzyła się sytuacja taka, że zostanie przyznane obywatelstwo honorowe np. w maju i nie 

będzie możliwości wręczenia tego dokumentu. Co do samego trybu pracy zespołu, to gdyby został 
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ten dokument podjęty z naruszeniem prawa, to zostałby uchylony przez nadzór. Poinformował o 

zapewnieniu, że Prezydent Komorowski w tym roku w Pile się pojawi, a tryb odbioru zostanie tak  

przygotowany, żeby był absolutnie godny, jeżeli nie uda się to zgodnie z regulaminem, to 4 marca 

będzie przedstawiciel Kancelarii Prezydenta.

Radny  Zbigniew  Kosmatka  przypomniał,  że  w  Pile,  od  roku  1999  tj.  od  kiedy  rozpoczęto 

nadawanie honorowych obywatelstw, panuje zwyczaj,  iż  4 marzec i  tygodnie poprzedzające,  są 

czasem, kiedy podejmuje się decyzje o nadaniu honorowego obywatelstwa. 

Za podjęciem uchwały głosowało 16 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu, uchwała 

została podjęta większością głosów - uchwała Nr XXX/390/13 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 4.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie w roku 2013 pomocy finansowej 

dla samorządu Województwa Wielkopolskiego na zadania w zakresie obsługi bibliotecznej i 

edukacji  regionalnej  oraz  zawarcie  stosownych  umów  przedstawił  Dyrektor  Wydziału 

Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski (druk nr 501).

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję opinii jednogłośnie pozytywnej.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXX/391/13 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 5.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie w roku 2013 pomocy finansowej 

dla  samorządu  Powiatu  Pilskiego  na  zadania  w  zakresie  upowszechniania  i  edukacji 

plastycznej oraz zawarcie stosownej umowy omówił Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i 

Sportu Sebastian Dzikowski (druk nr 502).

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Spraw Społecznych.
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Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXX/392/13 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 6.

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły 

na  obszarze  parku  miejskiego  przedstawiła  Dyrektor  Miejskiej  Pracowni  Urbanistycznej 

Iwona Wojtecka (druk nr 503).

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński stwierdził, że Komisja 

projekt uchwały analizowała, ale w głosowaniu nie podjęła opinii.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński,  wyrażając  własną 

opinię na temat projektu planu, m. in. stwierdził:

w dniu 17 sierpnia 2011 r. było posiedzenie Komisji Gospodarki Miejskiej poświęcone wyłącznie 

koncepcji  zagospodarowania  parku  miejskiego  oraz  parku  na  wyspie  i  Komisja  zajmowała 

stanowisko w sprawie procedury zmiany studium uwarunkowań i  kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły. W trybie procedowania planu wniosłem uwagi do planu w trakcie jego 

pierwszego wyłożenia do publicznego wglądu w dniu 31 sierpnia 2012 r. Na moje siedem uwag do 

projektu planu uzyskałem odpowiedź prezydenta, ale większość uwag nie została uwzględniona. W 

trybie  kolejnego wyłożenia  uwag już nie  wniosłem.  Głównym motywem moich zastrzeżeń jest 

kwestia wprowadzenia linii  zabudowy w obszarze łąki,  która jest dopuszczona do zabudowy w 

całym obszarze.  Jest  to element  kompozycji  tego parku, który nigdy nie był  zabudowany i  nie 

powinien  być  przewidziany  do  zabudowy  i  to  jest  główny  argument  mojego  zastrzeżenia  do 

rozwiązań  tego  planu.  Obiekt,  który  jest  dopuszczony  w  zapisach  tekstu  planu  jest  małej 

powierzchni  natomiast  gdyby miał  być  realizowany zgodnie  z  tym rysunkiem,  to  mógłby być 

usytuowany w każdym obszarze tej  łąki,  to nie powinno być w ten sposób zapisane. Kolejnym 

elementem są zapisy dotyczące lokalizacji innych obiektów m. in. toalety, która jest przewidziana 

przy  ul.  Wojska  Polskiego,  bo  tam  kiedyś  była,  a  to  jest  mały  argument,  lepiej  gdyby  była 

zlokalizowana w pobliżu placu zabaw dla dzieci.  Pewnym elementem spornym była lokalizacja 

muszli koncertowej, było historyczne miejsce, obecnie są przewidziane trzy obszary do zabudowy i 

ten obszar nie jest uwzględniony. Mimo, że uwaga moja została przyjęta, co do budowy muszli 

koncertowej, to jej lokalizacja nie została w sposób zasadny rozstrzygnięta w planie. Jeśli chodzi o 

zabudowę  łąki  to  ona  aplikuje  konieczność  dojazdu  do  obiektu,  który  ma  być  zlokalizowany, 

12



obiektu  gastronomicznego,  czyli  w  jakiś  sposób  będzie  zakłócać  funkcjonowanie  spokojnego 

przemieszczania  się  korzystających  z  parku.  Nie  jestem  przeciw  lokalizacji  obiektu 

gastronomicznego  w  parku  w  ogóle  natomiast  uważam,  że  lokalizacja  w  tym  miejscu  jest 

niewskazana. 

Za przyjęciem Załącznika Nr 4  w sprawie  Rozstrzygnięcia  o  sposobie  rozpatrzenia  uwag 

wniesionych do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły na 

obszarze parku miejskiego głosowało 19 radnych, 1 radny był przeciwny.

Za przyjęciem Załącznika Nr 3 w sprawie Rozstrzygnięcia o sposobie realizacji, zapisanych w 

miejscowym  planie  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  na  obszarze  parku 

miejskiego, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych 

gminy oraz zasadach ich finansowania Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Za  przyjęciem  Załącznika  Nr  2  dotyczącego  Rozstrzygnięcia  w  sprawie  stwierdzenia,  że 

projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły na obszarze parku 

miejskiego,  nie  narusza  ustaleń  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Za podjęciem uchwały głosowało 17 radnych, 4 radnych wstrzymało się od głosu, uchwała 

została podjęta większością głosów – uchwała Nr XXX/393/13 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 7.

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły 

na  obszarze  wyspy  przedstawiła  Dyrektor  Miejskiej  Pracowni  Urbanistycznej  Iwona 

Wojtecka (druk nr 504).

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński m. in. stwierdził:

podobnie  jak  w przypadku poprzedniej  uchwały,  w przewidzianym trybie,  zająłem stanowisko. 
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Były dwa  wyłożenia  do  publicznego  wglądu,  na  etapie  pierwszego  wyłożenia  złożyłem swoje 

uwagi,  na  pięć  uwag,  jedna  została  przyjęta.  Park  miejski  jest  parkiem  zabytkowym,  służy 

spokojnej rekreacji, natomiast park na wyspie jest przewidziany w zupełnie innej funkcji, imprezy 

masowe, a więc kwestia ingerencji w ten park może być dużo większa. Duże wątpliwości wzbudza 

obszar nr 2, jest to teren, na którym dopuszcza się lokalizację przystani wodnej. Park na wyspie 

powstał poprzez nasypanie dużych ilości mas ziemnych i dzięki temu ta wyspa może funkcjonować. 

Sugerowałem umieszczenie mariny po drugiej stronie rzeki, tam gdzie jest niższy poziom gontu i 

ewentualne  prace  byłyby  mniejszego  zakresu  i  mniej  kosztowne.  Argumentowano,  że  jest 

przygotowana pewna ekspertyza, która wskazuje na to, że lepiej to lokalizować w obszarze nr 2, nie 

znam zapisów tej ekspertyzy. W przypadku analizy planu i jego skutków trzeba brać pod uwagę 

skutki finansowe planu. 

Radny Zbigniew Kosmatka odniósł się do zapisu „wieża widokowa”, która miałaby się znaleźć na 

terenie ZP oraz wyraził wątpliwości do kolejnej sprawy stwierdzając, że plan dopuszcza lokalizacje 

różnych obiektów budowlanych,  mówi się,  że  te  obiekty będą zajmowały niewielki  obszar,  ale 

zdaniem radnego ta wyspa zostanie „zapaćkana” obiektami. Zapytał, czy teren ZP/ZZ to jest to 

rekultywowane swego czasu wysypisko, czy na ul. Dąbrowskiego, gdzie w poprzednim planie na 

tym terenie nie zakładano miejsca rekreacji i rozrywki, teraz znika z planu. 

Radna  Maria  Miler  zapytała,  czy  usytuowanie  tej  wieży  jest  warunkiem  koniecznym, 

wynikającym z planu, czy można pominąć tę inwestycję. 

Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Iwona Wojtecka m. in. 

mamy w tej chwili tylko wycinek tego planu zagospodarowania, to zagospodarowanie jest powyżej 

tego  terenu.  Wracając  do  ustaleń  planu  zagospodarowania  i  do  tych  intensywności,  które  są 

zapisane,  one  są  bardzo  szczegółowo  zapisane  w  tekście  planu  zagospodarowania,  dla 

poszczególnych obszarów 1, 2, 3 są nie tylko określone wysokości obiektów, ale są wyznaczone 

minimalne i maksymalne intensywności, czyli powierzchnie zabudowy liczone do powierzchni tych 

obszarów.  Dla  poszczególnych  terenów,  biorąc  pod  uwagę  przyszłe  zagospodarowanie,  czyli 

koncepcję, którą rozważaliśmy projektując plan zagospodarowania, są wyznaczone intensywności 

w tekście  planu,  wysokość  tych  obiektów usługowych  dla  terenu  3  nie  ma  być  wyższa  niż  7 

metrów, dla terenu nr 2, tam gdzie przewidujemy przystań, nie wyższa niż 15 metrów i dla terenu 
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nr 1, gdzie jest amfiteatr, nie wyższa niż 20 metrów. Dodatkowo na terenie ZP dopuszczamy wieżę 

widokową,  był  przeprowadzony konkurs  architektoniczny,  jednym z pomysłów była  lokalizacja 

wieży widokowej, nie budynku tylko obiektu, który byłaby dodatkową atrakcją tego terenu. 

Radny Zbigniew Kosmatka stwierdził, że oglądanie z góry Piły, z wieży usytuowanej w jednym z 

najniższych punktów w mieście, brzmi abstrakcyjnie. W planie, mówiąc o możliwości lokowania 

obiektu, podaje się procenty, a z wypowiedzi pani dyrektor wynika, że obiekt do powierzchni 2400 

metrów, będzie miał wielkość 100/20, a to już jest w bryle spory obiekt.

Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej, w uzupełnieniu swojej wypowiedzi stwierdziła, że 

jednym z punktów planu jest zapis mówiący, że 80% terenu wyspy będzie terenem biologicznie 

czynnym, 20% jest z możliwością lokalizacji zabudowy. 

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m. in. stwierdził:

dotychczasowe rozwiązania pozwalają na niewiele, ta zmiana, którą podjęliśmy ma taki cel, żeby 

zagospodarowując w sposób celowy, przemyślany, programowy i by doprowadzić do tego, żeby te 

cele,  które  zawsze  były zapisane  osiągnąć,  trzeba  coś  zaoferować.  Nie  można,  w ramach  dziś 

funkcjonującego planu zagospodarowania, przeprowadzić żadnej z inwestycji, o których wcześniej 

mówiliśmy. Czy będzie „zapaćkana” - na pewno nie, my działamy razem z architektami, nie tylko 

naszymi,  ale tymi,  którzy przygotowali  pewien program, jeżeli  chodzi o konkurs, mamy grupę, 

która przygotowuje dokumentację techniczną. Pomysły z wieżą pojawiały się w wielu pracach, one 

pokazywały  nie  to,  że  to  jest  najniższy  punkt,  tylko  pokazywały,  że  jest  to  serce  miasta.  Ta 

propozycja,  odpowiadam  pani  Miler,  to  propozycja  naszych  możliwości  finansowych,  ta  duża 

zabudowa,  to  amfiteatr.  Chcemy  mieć  miejsce,  w  którym  będzie  można  spotkać  się  latem, 

niezależnie od pogody,  przeprowadzić przedsięwzięcia  kulturalne,  czy inne.  To są zapisy.  które 

sankcjonują tylko to, o czym mówimy. Sam pomysł realizacyjny jest przygotowywany przez bardzo 

dobre grono architektów. Uzupełnieniem do tego jest przygotowywana wystawa „Miasto i Ogród”.

Czy  nasze  projekty  mają  szansę  się  utrzymać,  czy  zostaną  przyjęte  przez  mieszkańców, 

największym projektem był park przy ul. Ceglanej, jest tam czysto, jest porządek, jest to miejsce  

często przez mieszkańców odwiedzane.  To otwarcie,  które daje plan, daje nam nowe szanse na 

realizacje,  część  przedsięwzięć  będzie  już  w  tym  roku  realizowana,  dotyczy  to  dodatkowych 

pomostów, przystani, zagospodarowania bulwaru, na to wszystko uzyskaliśmy finansowanie unijne.
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Radny  Tomasz  Pochylski uznał,  że  warto  wzbogacić  wyspę  o  dodatkowe  obiekty  sportowe, 

gastronomiczne i kulturalne. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński  stwierdził, że jeśli jest 

rozpatrywana  lokalizacja  przystani  wodnej,  to  postuluje  przeprowadzenie  analizy  dotyczącej 

wykorzystania starorzecza jako potencjalnego miejsca lokalizacji przystani. 

Prezydent Piotr Głowski poinformował, że  projekt związany ze starorzeczem jest w tej chwili na 

etapie przygotowywania, jest to kontynuacja rozwiązania związanego z wyspą. Zostało to nazwane 

Pilska  Strefa  Aktywności  Turystycznej,  zostało  podzielone  to  na  etapy,  pierwszy  etap  ma  już 

finansowanie unijne, następne będzie w perspektywie, prawdopodobnie Gmina, w tym roku, o takie 

środki będzie aplikować. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski przypomniał, że przed 

laty ktoś tą wyspę wymyślił, teraz jest szansa uzyskania finansowego wspomagania z zewnątrz i z  

tego należy się cieszyć. 

Prowadzenie obrad przejął Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak. 

Za  przyjęciem Załącznika Nr 4  w sprawie  Rozstrzygnięcia  o  sposobie  rozpatrzenia  uwag 

wniesionych do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły na 

obszarze wyspy opowiedziało się 19 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

Za przyjęciem Załącznika Nr 3w sprawie Rozstrzygnięcia o sposobie realizacji, zapisanych w 

miejscowym  planie  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  na  obszarze  wyspy, 

inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz 

ich finansowania głosowało 19 radnych, 1 radny był przeciwny.

Za  przyjęciem  Załącznika  Nr  2  dotyczącego  Rozstrzygnięcia  w  sprawie  stwierdzenia,  że 

projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły na obszarze wyspy, 

nie narusza ustaleń studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

miasta Piły głosowało 19 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.
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Za podjęciem uchwały głosowało 17 radnych, od głosu wstrzymało się 3 radnych, uchwała 

została podjęta większością głosów – uchwała Nr XXX/394/13 stanowi załącznik do protokołu.

Ogłoszono 15 minut przerwy.

Ad. 8. 

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły 

w  rejonie  ulic  Różyckiego  i  O.  Maksymiliana  Kolbe  przedstawiła  Dyrektor  Miejskiej 

Pracowni Urbanistycznej Iwona Wojtecka (druk nr 505).

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję opinii jednogłośnie pozytywnej. 

Załącznik  Nr 4  w sprawie  Rozstrzygnięcia  o  sposobie  rozpatrzenia  uwag  wniesionych  do 

projektu  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic 

Różyckiego i O. Maksymiliana Kolbe został przyjęty jednogłośnie.

Załącznik Nr 3 w sprawie Rozstrzygnięcia o sposobie realizacji , zapisanych w miejscowym 

planie  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic  Różyckiego  i  O. 

Maksymiliana Kolbe, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań 

własnych gminy oraz zasadach ich finansowania został przyjęty jednogłośnie.

Załącznik  Nr 2  dotyczący  Rozstrzygnięcia  w sprawie  stwierdzenia  zgodności  miejscowego 

planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic  Różyckiego  i  O. 

Maksymiliana Kolbe z  ustaleniami studium uwarunkowań i  kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły został przyjęty jednogłośnie.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXX/395/13 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 9.

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr LI/623/10 Rady Miasta Piły z dnia 31 sierpnia 2010 

r. w sprawie Statutu Osiedla Górne omówił Sekretarz Gminy Roman Szarzyński (druk nr 396).
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Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki poinformował  o 

przyjęciu ww. projektu uchwały przez Komisję Rady.

Radny  Jacek  Bogusławski  zapytał,  czy  nie  byłoby  celowym,  by  Osiedle  Gładyszewo  miało 

siedzibę w Szkole Nr 7. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński, jako Przewodniczący 

Zarządu  Osiedla  Gładyszewo  wyjaśnił,  że  była  propozycja  zmiany  siedziby,  chociaż  takiej 

siedziby nie ma, Zarząd korzysta z wynajmu lokalu na swoje posiedzenia, a na zebrania ogólne 

mieszkańców wykorzystywana jest aula Szkoły nr 7. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXX/396/13 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 10.

Projekt  uchwały  w  sprawie  nabycia  do  zasobów  Gminy  Piła  nieruchomości  gruntowych 

stanowiących własność osoby fizycznej położonych w rejonie ulic Zamiejskiej i Wiśniowej w 

Pile przedstawiła Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna (druk nr 

506).

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały.

Po udzieleniu  przez Dyrektor Mudynę dodatkowych informacji  radnej Marii  Miler uchwała 

została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXX/397/13 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 11.

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Miasta Piły  na lata 

2013 – 2022 przedstawiła Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska (druk nr 510).

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały.
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Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki poinformował  o  nie 

głosowaniu przez Komisję w. projektu uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński poinformował  o 

przyjęciu ww. projektu uchwały przez Komisję. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXX/398/13 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 12. 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2013 rok omówiła Skarbnik 

Gminy Ewelina Ślugajska (druk nr 511).

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  poinformował  o 

szczegółowym omówieniu powyższego projektu uchwały przez Komisję, uzyskaniu wyjaśnień na 

zadane pytania i wyrażeniu przez Komisję opinii pozytywnej, nie jednogłośnej.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki  stwierdził,  że Komisja 

projekt uchwały omawiała, ale nie głosowała.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński poinformował o dyskusji 

na Komisji stwierdzając, że zmiany w budżecie zostały wnikliwe przeanalizowane. 

Radny Zbigniew Kosmatka 

– zapytał o zmianę tytułu w przypadku wyposażenia placu zabaw dla Przedszkola Nr 15, która 

powoduje  ograniczenie  środków  przeznaczonych  na  zakup  urządzeń,  stwierdził,  że 

przeznaczona kwota na ten cel, przy zakupie urządzeń, starczyłaby co najmniej na dwa, jeśli 

nie więcej, przedszkoli,

– zapytał,  czym  uzasadnienie  jest  skierowanie  do  Regionalnego  Centrum  Kultury  jak  i 

Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji blisko 1,5 mln zł na przedsięwzięcia związane z 500 

– leciem Piły, na jakie cele te środki zostaną przeznaczone,

– zapytał o pomysł dotyczący zakupu dwóch smoczych łodzi z wyposażeniem za kwotę 50 
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tys.  zł,  gdzie  koszt  takiej  łodzi  używanej  to  kwota  22-25  tys.,  poddał  pod  wątpliwość 

celowość  tego  przedsięwzięcia  ponieważ  są  to  łodzie  bardzo  wywrotne,  które  do 

rekreacyjnego pływania, w pilskich warunkach, się nie nadają.

Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska m. in. stwierdziła:

– w roku poprzednim, w trakcie roku, były wprowadzone zadania związane z zakupem placu 

zabaw, łączny koszt tego zakupu wynosi poniżej 50 tys. zł i dlatego zostało wprowadzone 

takie samo zadanie, z taką sama nazwą, po analizie zadana zrealizowanego w poprzednim 

roku  specjaliści,  którzy  to  realizują,  przygotowują  procedurę  przetargową,  doszli  do 

wniosku, że potrzebna jest dokumentacja, czyli że prace związane z przygotowaniem tego 

terenu i postawieniem placu zabaw wykraczają poza zakup samych elementów placu zabaw, 

w związku z tym nazwa musiała ulec zmianie, bo inaczej nie mógłby się odbyć przetarg na 

samą dokumentację, być może będą jakieś oszczędności,

– projektując budżet przekazywałam informację, że zabezpieczamy wartość dotacji dla RCK 

na poziomie około 80%, w związku z tym, że obchody 500 – lecia, procedury, spotkania w 

tym  zakresie,  odbywały  się  w  czasie  projektowania  budżetu,  nie  było  wiadomo  które 

przedsięwzięcia wejdą do harmonogramu realizacji, które będą finansowane bezpośrednio, 

albo chociaż w części z budżetu gminy, w tej chwili mamy już planowane przedsięwzięcia 

na rok 2013, na komisji wymieniałam te największe, zachodzi konieczność zabezpieczenia 

tych środków, planowana dotacja, którą zrealizowaliśmy w poprzednim roku, zamknęła się 

kwotą 4.105 tys., w tej chwili, po zmianach wartość dotacji dla RCK to 4.514 tys.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m. in. stwierdził:

Komitet Obchodów 500 – lecia złożył wniosków na kilka milionów, trzeba pamiętać, że żadnego z 

tych przedsięwzięć nie robimy zupełnie sami, staramy się znaleźć partnerów, by obniżyć koszty 

organizacyjne, a także by działania, które będą zrealizowane, odpowiadały potrzebom tych, którzy 

będą chcieli w nich uczestniczyć. Jeżeli okaże się, że sytuacja budżetowa będzie lepsza i wnioski 

nadal będą podtrzymywane, to mam nadzieję, że kilka przedsięwzięć, które nie są zapisane, być 

może uda się zrealizować. Co do smoczych łodzi – budujemy coś nowego, właściwie zaczynamy 

odbudowywać tą tradycję. Rzeka, ze względu na charakter pływania smoczą łodzią, jest dobrym 

akwenem. Co do ceny – nie kupujemy używanych, to jest cena nowej łodzi. 
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Radna Teresa  Kasior  wskazywała na duże  zainteresowanie mieszkańców, zwłaszcza  młodych, 

sportami wodnymi, kajakami, uznała, że należy się cieszyć z tego, że jest coś nowego.

Radny Jacek Bogusławski rozważał, czy nie zakupić trzech łodzi ponieważ są w Pile trzy wyższe 

uczelnie i możnaby organizować zawody sportowe. 

Radny  Marian  Barełkowski,   nawiązując  do  zapisów  w  dziale  750  administracja  publiczna 

promocja jednostek samorządu terytorialnego w kwocie 1.036 tys. z przeznaczeniem na promocję 

miasta  przez  sport  oraz  działania  promocyjne  w  związku  z  obchodami  500  –  lecia  poprosił  o 

bardziej szczegółowe rozbicie tej kwoty.

Radny Leszek  Łado  poruszył  sprawę przebudowy ul.  Walki  Młodych,  na  odcinku  Ludowa – 

Okólna, poprosił o przedłużenie remontu do strefy ekonomicznej.

Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska  poinformowała, iż w łącznej kwocie 1.036 tys. mieści się 

większość  kwoty  w  ramach  promocji  miasta  poprzez  sport,  oscyluje  ona  na  poziomie 

zaplanowanych środków w roku 2012, czyli wykonanie jest pomiędzy 860 - 870 tys., taka wartość 

będzie zapisana w projekcie budżetu na następny rok, pozostała wartość to są typowe działania 

promocyjne.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski  stwierdził,  że będą organizowane konkursy i  nie można 

podać kwot, bo byłoby to niezgodne z prawem. Co do ul. Walki Młodych zasygnalizował, że ten 

pozostały  fragment  jest  przygotowywany  w  ramach  projektu,  który  będzie  złożony  w  nowej 

perspektywie unijnej,  by uzyskać dofinansowanie,  nie  tylko na ulicę,  ale na zagospodarowanie, 

uzbrojenie całej strefy przemysłowej w rejonie ul. Walki Młodych.

Za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została 

podjęta większością głosów – uchwała Nr XXX/399/13 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 13.

Projekt  uchwały  w  sprawie  uchylenia  uchwały  w  sprawie  zasad  gospodarowania  lokali 

użytkowymi  w  budynkach  administrowanych  przez  Miejski  Zakład  Gospodarki 
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Mieszkaniowej omówił Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej Edward 

Karnaś (druk nr512).

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję jednogłośnie pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały. 

Po udzieleniu dodatkowych informacji radnemu Zbigniewowi Kosmatce przez Dyrektora Edwarda 

Karnasia uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXX/400/13 stanowi załącznik do 

protokołu.

Ad.14. 

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  woli  przystąpienia  przez  Gminę  Piła  do  realizacji 

projektu  przeciwdziałania  wykluczeniu  cyfrowemu  na  terenie  miasta  Piły  przedstawiła 

Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich Teresa Jakubowska (druk nr 

513).

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował  o 

przyjęciu przez Komisje powyższego projektu uchwały.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXX/401/13 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 15.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zaciągnięcie  zobowiązań  związanych  z 

uczestnictwem  w  projekcie  o  nazwie”Utworzenie  Regionalnego  Ośrodka  Radioterapii  na 

terenie wydzielonym ze Szpitala Specjalistycznego im. Stanisława Staszica w Pile w ramach 

struktury Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Wielkopolskiego Centrum 

Onkologii” i wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Województwem Wielkopolskim, a 

Powiatem  Pilskim,  Szpitalem  Specjalistycznym  w  Pile  im.  Stanisława  Staszica  i 

Wielkopolskim  Centrum  Onkologii  im.  M.  Skłodowskiej  –  Curie  w  sprawie  wspólnej 

realizacji projektu omówił Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski (druk nr 514).
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Radny Zbigniew Kosmatka stwierdził, że zasadność utworzenia tego ośrodka nie budzi żadnych 

wątpliwości, co najmniej od 5 lat.  Kiedy podpisywane było w listopadzie 2010 r. porozumienie 

przedstawiciel  miasta  nie  został  o  nim  poinformowany,  ani  zaproszony  na  podpisanie  tego 

porozumienia.  W czerwcu 2008 r.  ówczesna  Pani  Wicemarszałek  Krystyna  Poślednia  zaprosiła 

szerokie  grono  osób  do  dyskusji  na  temat  powstania  w  Wielkopolsce  Regionalnych  Centrów 

Onkologii. W czasie czerwcowego spotkania jego uczestnikami ze strony Powiatu był ówczesny 

Członek  Zarządu  Bogusław  Mikita,  Dyrektor  Wydziału  Spraw  Społecznych  Wojciech  Glapan, 

ówczesny Dyrektor  Szpitala  Grzegorz  Wrona,  miasto  reprezentował  radny,  wówczas  Prezydent 

Miasta. Na to spotkanie były przygotowane dokumenty, które pokazywały, w którym miejscu może 

być  zlokalizowane  takie  centrum.  Dyskusja  dotyczyła  tego,  od  kogo  zacząć.  Pani  Poślednia 

forowała Kalisz, przedstawiciele Piły sugerowali, że Pilski Szpital ma dobrze przygotowaną kadrę. 

Rozpoczęto  od  Kalisza.  To  nie  listopad  2010  r.,  a  czerwiec  2008  r.  był  początkiem  walki  o 

powstanie w Pile Regionalnego Centrum Onkologii. 

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowskiego m. in. stwierdził:

być może ma pan rację jeśli chodzi o to, kiedy rozpoczęto rozmowy, ale zapis budżetowy pojawia 

się w roku 2010, w uchwale Sejmiku, który przyjmował budżet na ten rok, pojawiła się kwota 

67.110  tys.  na  realizację  zadania  pn.  przygotowanie  koncepcji,  dokumentacji  i  utworzenie 

Ośrodków Radioterapii w Wielkopolsce, w tym Ośrodka Radioterapii w Pile. Dlaczego nie znalazł 

się pan na tym spotkaniu nie mnie odpowiadać, wielokrotnie w Poznaniu byłem pytany, dlaczego 

nie pojawił się w decydujących momentach nikt z Piły, a już na pewno nie osobiście prezydent. Nie 

wyobrażam sobie,  żeby  ktokolwiek  spowodował  taką  sytuację,  w  której  nie  byłbym na  takim 

spotkaniu i nie podpisywał tego dokumentu, nie ma takiej możliwości. 

Radny Zbigniew Kosmatka stwierdził, że te słowa, które padły, były niesprawiedliwe ponieważ 

umyka z pola widzenia jeden element, że miasto złożyło określoną deklarację w sprawie, której 

podmiotem wiodącym było Starostwo Powiatowe. Poinformował, że wspierał ówczesnego Starostę 

Pana Tomasza Bugajskiego w tych działaniach. Wczesną wiosną 2009 r. Pani Marszałek Poślednia 

pokazywała wizualizacje oparte o te rzeczy, które m. in. Urząd Miasta przygotowywał. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Janusz Kubiak  zapytał o preliminarz tych wydatków 

oraz poruszył kwestię podpisania porozumienia pytając jak to wygląda w planach. 
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Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m. in. stwierdził:

program i porozumienie zostanie podpisane po wyrażeniu zgody przez Radę Miasta, mogę wstępnie 

zapowiedzieć,  że ten rok przewidziany jest  na przygotowanie konkursu projektu,  nie budujemy 

niewielkiej inwestycji na rynku nieruchomości mieszkaniowych tylko bardzo specyficzny szpital, 

który  ma  mnóstwo  wymagań,  nawet  takich,  których  normalny  szpital  nie  posiada,  projekt  i 

zamknięcie przewidziane jest na rok 2016. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki,  odnosząc się do treści 

projektu uchwały stwierdził, że Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej, Wielkopolskie 

Centrum Onkologiczne  w Poznaniu  chce  mieć  swoje  dwa  Regionalne  Ośrodki  Radioterapii  w 

Kaliszu i w Pile. Starostwo Powiatowe odda teren, na terenie szpitala, gdzie powstanie Ośrodek 

Regionalny  Radioterapii.  W Pile  jest  oddział  chirurgii  z  pododdziałem  chirurgii  naczyniowej, 

onkologii,  czyli  szpital  będzie  miał  na  swoim  terenie  Regionalny  Ośrodek  Radioterapii.  W 

projekcie uchwały prezydent prosi o wyrażenie zgody na zaciągnięcie zobowiązań na sumę 2,5 mln 

zł,  chociaż  poprzednio  był  1  mln,  oraz  wyrażenie  zgody na  zawarcie  porozumienia  pomiędzy 

Województwem  Wielkopolskim,  a  Powiatem  Pilskimi  Szpitalem  Specjalistycznym  w  Pile  na 

funkcjonowanie tego ośrodka w Pile. Radny opowiedział się za podjęciem tej uchwały. 

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski sprostował, że 2,5 mln było od samego początku tylko ten 

milion był zapisany na jeden rok, pozostałe 1,5 mln było w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXX/402/13 stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 16.

Informacje Prezydenta Miasta Piły o zgłoszonych w 2012 roku żądaniach, o których mowa w 

art. 36 ust. 1-3 i ust. 5, i wydanych decyzjach, o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7 ustawy z  

dnia  27  marca  2003  r.  o  planowaniu  i  zagospodarowaniu  przestrzennym  przedstawiła 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna (druk nr 507).

Ad. 17.

W punkcie „Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych  (druk nr 498) głos zabrał 

Radny  Jacek  Bogusławski,  odnosząc  się  do  odpowiedzi  na  interpelację  dotyczącą  zmiany 
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działania  świateł  na  skrzyżowaniu  al.  Piastów z  ul.  Piłsudskiego,  stwierdził,  że  zapomniano  o 

rowerzystach. Odczytał prośbę mieszkańca w tej sprawie prosząc o przekazanie jej projektantowi.  

Ad. 18. 

W punkcie „Wolne głosy, wnioski i informacje” głos zabrali:

Radna Wiesława Sztaba

– zapytała od którego momentu tego roku rozpocznie się remont ulicy Witosa i dojazdowej 

drogi do ryneczku,

–  zapytała na jakim etapie są prace dotyczące przygotowania koncepcji Płotek,

– zwróciła się z prośbą przekazaną przez właściciela Księgarni przy ul. 14 Lutego, by zmienić 

oznakowanie,  bo  ślepa  ulica,  która  tam  się  stworzyła,  może  doprowadzić  do  kolizji 

drogowych,

– wskazała na potrzebę uporządkowania chodników w mieście.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Muchewicz 

– poruszył  sprawę  projektu  „Trampoliną  do  sukcesu”  stwierdzając,  że  zbyt  mało  czasu 

pozostało do realizacji tego projektu i nauczyciele obawiają się, że te fundusze nie zostaną 

wykorzystane,

– w mieniu mieszkańca Piły przedstawił sprawę dotyczącą zburzenia budynku gospodarczego 

na zapleczu ul. Śródmiejskiej, przy ul. 1 Maja.

Radna Maria Kubica poruszyła następujące sprawy:

– na prośbę dyrektor  przedszkola przy ul.  Lipowej poprosiła  o ponowne przeanalizowanie 

zasadności postawienia znaku zakazu zatrzymywania i postoju od strony ul. Bydgoskiej, by 

ułatwić rodzicom dojazd do przedszkola,

– poruszyła sprawę ustawionego znaku na pierwszym zakręcie od ul. Bydgoskiej, wjazd w ul. 

Świerkową, stwierdził,  że w momencie, gdy mieszkańcy chcą wjechać na swoją posesję, 

muszą  wyjść,  otworzyć  bramę,  a  w  ten  sposób  łamią  przepisy  kodeksu  drogowego, 

poprosiła o ponowne rozważenie, czy ten znak jest tam konieczny,

– poprosiła  o  uporządkowanie  nieścisłości  w  nazewnictwie  odcinka  od  ul.  Bydgoskiej  do 
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zbiegu ulic Kasprzaka i al. Lipowej, gdzie występują dwie różne nazwy, w zależności od 

źródła, z którego się korzysta. 

Radny  Paweł  Dahlke  przyłączył  się  do  wypowiedzi  Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej 

Krzysztofa Muchewicza w sprawie programu „Trampoliną do sukcesu”, zapytał dlaczego wzorem 

roku ubiegłego nie zostało to wcześniej zrobione. 

Radny Jacek Bogusławski 

– zapytał, czy jest możliwość takiej zmiany przebiegu drogi z pierwszeństwem, aby pojazdy 

wjeżdżające  z  sięgacza  ustępowały  pierwszeństwa  pojazdom znajdującym się  na  ul.  11 

Listopada i następnie 14 Lutego w kierunku dworca PKP i PKS,

– pogratulował  Komitetowi  Organizacyjnemu  i  wszystkim  kobietom  z  Północnej 

Wielkopolski za zorganizowanie I Kongresu Kobiet Północnej Wielkopolski.

Radna Wiesława Sztaba, zwracając się do Prezesa Pilskiej Spółdzielni Mieszkaniowej Lucjana 

Szutkowskiego  zapytała,  na  jakim  etapie  jest  myślenie,  by  rozwiązać  problem  śmieciowy  w 

blokowiskach. 

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta,  Prezes  Pilskiej  Spółdzielni 

Mieszkaniowej Lucjan Szutkowski 

– stwierdził,  że  Spółdzielnia  jest  przygotowana  do  tej  sytuacji,  chociaż  jest  ona  bardzo 

skomplikowana, niebawem mieszkańcy o tej sytuacji zostaną poinformowani,

– podziękował prezydentowi za dalszy bieg załatwienia interpelacji dotyczącej mieszkańców 

budynku przy al.  Niepodległości,  gdzie odbyło się spotkanie Wspólnoty i  przedstawiciel 

Gminy zdeklarował w br realizację tej fatalnej drogi,

– zgłosił  interpelację  dotyczącą  potrzeby  zrealizowania  w  Śródmieściu  bardzo  istotnego 

pasażu, przejścia między ul. Sikorskiego, a ulicą Bohaterów Stalingradu.

Radna Maria Miler 

– zapytała,  ilu  pieszych,  przechodzących  z  ulicy  Łącznej  przez  ulicę  500  Lecia  Piły,  w 

kierunku Kauflandu, zapłaciło mandaty w 2012 r.  i jak się ma liczba pieszych, na których 
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nałożono mandaty w tym miejscu, do liczby mandatów nałożonych w całym mieście,

– zwróciła uwagę iż parking przy ul. Kossaka, budynki 140 – 144, jest nieoznakowany, co 

wiąże  się  z  parkowaniem  samochodów  gdziekolwiek,  zapytała  czy  istnieje  możliwość 

oznakowania parkingu,

– zapytała,  czy Gmina Piła,  przygotowując lokale  komunalne do zbycia,  przerzuca koszty 

sporządzania operatu szacunkowego wyceny nieruchomości na nabywcę lokalu,

– zwróciła się z prośbą o podanie szczegółowej kalkulacji wysokości kosztów ciepłej wody za 

okres od 1 marca 2010 do 28 luty 2011 – chodzi o budynek Kossaka 140,

– wskazała na potrzebę powstania w mieście baru mlecznego. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński 

– poruszył sprawę złego stanu jezdni i chodników ul. Narutowicza, zapytał, czy są możliwe 

działania naprawcze i kiedy,

– poruszył  sprawę dojazdu  do budynku  komunalnego  przy ul.  Sikorskiego,  gdzie  nie  jest 

uregulowany stan prawny dojazdu do budynku i nie jest utwardzona nawierzchnia,

– zapytał o koszty prac modernizacyjnych na terenie Parku Miejskiego.

Radna Maria Kubica  poinformowała,  że z  danych przekazanych przez Ministerstwo Edukacji 

Narodowej  wynika,  że  w  drugiej  połowie  roku  szkolnego  2011  –  2012  w  Województwie 

Wielkopolskim  wykorzystano  tylko  33%  środków  w  ramach  20%  liczby  uczniów  i  dzieci 

dożywianych ogółem w szkołach i przedszkolach na terenie Gminy na podstawie wydanych decyzji 

administracyjnych,  ustawa  o  programie  wieloletnim  pomoc  państwa  w  zakresie  dożywiania, 

zacytowała zapis art. 6a ustawy, zapytała jaki jest procent dzieci korzystających z dożywiania w 

Gminie Piła i jaki procent korzysta z formy dożywiania, którą daje możliwość art. 6a.

Prezydent Miasta Piotr Głowski 

– podziękował  za  przygotowywanie  pytań  w  formie  pisemnej,  co  pozwala  na  lepszą 

współpracę, również w przekazywaniu informacji mieszkańcom,

– co do Palcu Konstytucji, 11 Listopada , 14 Lutego, Piłsudskiego przypomniał, że jest to etap 

tymczasowości,  rozwiązanie  docelowe  zostanie  zaproponowane  podczas  procesu 

inwestycyjnego,
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– w kwestii  tematu barów mlecznych poinformował,  iż jest  to w gestii przedsiębiorców, a 

sama akcja tanich obiadów jest mocno rozpowszechniona, jest to na poziomie tak niskim, że 

trudno znaleźć miejsce na kolejne obniżki.

Dyrektor Wydziału Oświaty,  Kultury i  Sportu Sebastian Dzikowski  stwierdził,  że  realizacja 

programu „Trampoliną  do  sukcesu”  z  pieniędzy niegminnych wymaga wyłonienia  firmy,  która 

będzie  gotowa  przeprowadzić  zajęcia  z  uczniami.  Wyłonienie  tej  firmy  musi  odbyć  się  drogą 

przetargową,  trwa  rozstrzyganie  przetargu,  zgłosiło  się  kilka  firm,  ta  której  oferta  okazała  się 

najlepsza,  niestety  zadeklarowała,  że  nie  przystąpi  do  realizacji  tego  projektu,  odstąpiła  od 

podpisania umowy. Zostały podjęte kroki, by kolejna firma mogła przystąpić do działania i jeżeli 

zdecyduje się na podpisanie umowy i rozpoczęcie realizacji tych zajęć, to powinny one do końca 

czerwca być zrealizowane. 

Zastępca Prezydenta Miasta Krzysztof Szewc 

– nawiązując  do  wypowiedzi  Dyrektora  Dzikowskiego podkreślił,  że  to  są  pieniądze 

zewnętrzne,  wyraził  nadzieję,  że  ten  kolejny  wykonawca  będzie  w  stanie  to  zadanie 

zrealizować,

– w odniesieniu do kwestii ustawiania znaków drogowych stwierdził,  że faktem jest,  że w 

dużej części znaki drogowe ustawiają pracownicy Dyrektora Maca natomiast decyzja, gdzie 

one są ustawiane, już do Gminy nie należy, to Komisja Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego 

przy Staroście opiniuje gdzie i  jakie znaki drogowe winny być postawione Wielokrotnie 

zdarza się tak, że jednego dnia ktoś prosi, aby na danej ulicy był postawiony znak zakazu 

zatrzymywania  się  i  postoju,  Komisja  Bezpieczeństwa,  po analizie  przez  Straż  Miejską, 

akceptuje tego typu znaki drogowe, a po miesiącu, dwóch, trzech są kolejne petycje, żeby te 

znaki  drogowe  zabrać.  Odnosząc  się  do  wypowiedzi  radnej  Kubicy  poinformował,  że 

analizę w tym zakresie przeprowadzi Straż Miejska i jeżeli uzna postulaty za zasadne, to 

stosowny wniosek do Komisji zostanie skierowany,

– odnosząc się do wypowiedzi radnej Sztaby w sprawie ul. Witosa przypomniał, że inni radni 

też postulowali w tej kwestii i że tego typu problemy, w możliwym zakresie, są realizowane,

– zwrócił się z prośbą, by pozostałe interpelacje zostały przekazane na piśmie, co pozwoli 

bardziej dogłębnie rozpoznać temat i udzielić wyczerpującej odpowiedzi. 
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Radny Paweł Dahlke zapytał, czy środki na program „Trampoliną do sukcesu” później do gminy 

spłynęły.

Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski stwierdził, że rezygnacja tej 

firmy nastąpiła dlatego, że nie pozyskała nauczycieli do realizacji zajęć w takim wymiarze, w jakim 

jest to niezbędne, prawdopodobnie cena nie odpowiadała nauczycielom, a przetarg faktycznie odbył 

się później dlatego, że umowa była podpisana później, ten projekt był przewidziany dla gmin, które 

go jeszcze nie realizowały.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Paweł Jarczak przypomniał, że na poprzedniej sesji poruszał 

tę kwestię ponieważ po rozstrzygnięciu tego przetargu do dyrektorów szkól przyszedł e-mail, że ta 

firma zatrudni specjalistów, a wiec prawdopodobnie ta firma dopiero po przetargu zaczęła szukać 

osób, które te zajęcia zrealizują.

Radny Czesław Jopek zapytał, kto powołał Teatr Miejski.

Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska  przypomniała o zmianie banku z dniem 1 marca br., 

który  będzie  świadczył  usługę  dla  Gminy  Pila  i  w  związku  z  tym  będą  pewne  komplikacje, 

poprosiła  mieszkańców  oglądających  sesję,  aby  w  okresie  pierwszych  dni  marca  dokonywali 

wszelkich płatności w Banku PKO BP, a nie przychodzi do kasy, która będzie nieczynna. 

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  zwrócił  się  do  pana 

Sulimy z informują, że będzie miał wsparcie Komisji Rady w staraniach dotyczących pozyskania 

stomatologa dla Piły w dniach wolnych od pracy, w ramach Narodowego Funduszu Zdrowia. 

Zaprosił mieszkańców Piły do badań profilaktycznych. 

Mieszkaniec miasta przedstawił sprawę, w której wcześniej interpelował Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej Krzysztof Muchewicz, a która dotyczyła wyburzenia budynków gospodarczych przy ul. 

1 Maja 4.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski  poinformował, że na złożoną przez radnego Muchewicza 

interpelację w ww. sprawie zostanie udzielona odpowiedź na piśmie. 
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Ad. 19. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela 

zamknął obrady XXX sesji Rady Miasta Piły.

Protokołowała     Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Przewodniczący Rady Miasta Piły

Urszula Głąb             Paweł Jarczak Rafał Zdzierela
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